
 11ها٠ٗ

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Mary gives to Marie 

The store is a simple one. Chris and Mary are both teachers. They fell in love, got married, and 

had three children, triplets. Their three children are the focus of their lives. Regina, Joel, and 

William are a wonder to watch. They are fraternal, not identical, triplets. In other words, they 

look very different from one another. But they are very close friends as well as siblings. 

Watching their children makes Mary and Chris aware of the importance of family. Closeness in 

their relationships has always been important to them. In fact, getting together with aunts and 

uncles, nieces and nephews is their idea of fun. The live between siblings is natural in the 

Giannola family. They both came from large families. Chris is one of six. Mary has a twin brother 

and nine other siblings. The brothers and sisters have always cared for one another. They have 

been supportive of the others desires, goals, and dreams. Then one day, disaster hit the family. 

Chris's brother-in-law nick telephoned. Chris's sister Marie was in the hospital. She was very 

sick. Because her kidneys were too small, they had worked too hard. And now they were failing. 

It would be necessary for Marie to go on dialysis. That meant that for four or five hours three 

times a week, she would have to go to a dialysis center. There a machine would clean her blood 

artificially. Dialysis is an expensive and painful process. A person's body works because of the 

internal organs. The heart pumps the blood. Lungs add oxygen to the blood. 

The stomach takes in the food and processes it. The intestines feed the blood with proteins and 

carbohydrates. Blood carries the food to the cells of the body. Blood also carries the wastes of 

the body to the two kidneys. In a normal person, the two kidneys clean the blood. They remove 

the poisons and extra fluids from the blood. The liquid with these waste products goes to the 

bladder. From there it is then excreted as urine. 

Marie's kidneys had shut down. The fluids in her body were no longer passing out normally. 

Because her kidneys were not working anymore, she needed medical help. For five years, Marie 

 had dialysis. Her life was very hard. Her family asked her doctor to help Marie because of the 

quality on her life. 

 

ِو٠ُ ٠ؼطٟ إٌٝ ِبهٞ 
أٔٙب ٚلؼذ فٟ اٌؾت، ريٚعذ، . وو٠ٌ ِٚو٠ُ ٟ٘ وً ِٓ اٌّؼ١ٍّٓ. اٌّقيْ ٘ٛ ٚاؽل ث١َط

ه٠غ١ٕب، ع٠ًٛ، ١ٍ٠ٚبَ . أطفبٌّٙب اٌضلاصخ ٟ٘ ِؾٛه ؽ١برُٙ. صلاصخ أطفبي، صلاصخ رٛائُ ٌل٠ُٙ ٚوبْ
فئٔٙب رجلٚ ِقزٍفخ  ٚثؼجبهح أفوٜ،. ُ٘ صلاصخ رٛائُ ا٤ف٠ٛخ، ٌُ رىٓ ِزطبثمخ،. ٟ٘ ػغت ٌّْب٘لح

ِْب٘لح أطفبٌُٙ ٠غؼً . ٌىٕٙب ا٤ٕللبء اٌّموث١ٓ علا، ٚونٌه ا٤ّمبء. علا ػٓ ثؼضٙب اٌجؼض
فٟ . ٚوبْ اٌزمبهة فٟ ػلالبرُٙ كائّب ِّٙخ ثبٌَٕجخ ٌُٙ. ِو٠ُ ٚوو٠ٌ ػٍٝ ث١ٕخ ِٓ أ١ّ٘خ ا٤ٍوح

. غ١و فىورُٙ ِٓ اٌّوػ اٌٛالغ، ٚاٌؾٖٛي ػٍٝ عٕجب إٌٝ عٕت ِغ اٌؼّبد ٚا٤ػّبَ ٚثٕبد ٚأثٕبء
 ٠ٚؼ١ِ ث١ٓ ا٤ّمبء أِو طج١ؼٟ فٟ ا٤ٍوح ع١بٔٛلا

 
. آفو٠ٓ ٚلل ِبهٞ ّم١مخ رٛأَ ٚرَؼخ أّمبء. وو٠ٌ ٚاؽل ِٓ ٍزخ. ولاّ٘ب عبء ِٓ ا٤ٍو اٌىج١وح

اٌوغجبد ٚا٤٘لاف  ٌمل وبٔٛا كاػّخ ٣ٌفو٠ٓ. ا٤فٛح ٚا٤فٛاد لل ٠ٙزُ كائّبً ٌجؼضٕب اٌجؼض
ٚوبْ ا٤فذ . ٘برف١ب ّم١ك ١ٔه وو٠ٌ ارًٖ. صُ ٠َٛ ٚاؽل، ضوثذ اٌىٛاهس ا٤ٍوح. ٚالاؽلاَ

وبٔذ ٕغ١وح علاً، فمل ػٍّٛا  ٤ْ اٌىٍٟ ٌٙب. ٚلبٌذ أٔٙب ِو٠ضخ علاً. ٠ٌ ِبهٞ فٟ اٌَّزْفٝوو
اٌضوٚهٞ ٌّبهٞ أْ رن٘ت فٟ اٌغ١ًَ  ٍٛف ٠ىْٛ ِٓ. ٚا٢ْ أٔٙب وبٔذ اٌفًْ. عب٘ل٠ٓ علاً

ِواد فٟ أٍجٛع، ٍٛف ٠ىْٛ ٌٍن٘بة إٌٝ  ٚ٘نا ٠ؼٕٟ أْ ٤هثغ أٚ فٌّ ٍبػبد صلاس. اٌىٍٛٞ
غ١ًَ اٌىٍٟ ػ١ٍّخ ِىٍفخ . ِٖطٕغ ٕ٘بن عٙبى ٍٛف رٕظ١ف كِٙب. اٌىٍٛٞ ِووي اٌغ١ًَ

اٌوئز١ٓ إضبفخ . ِضقبد اٌمٍت اٌلَ .عَُ اٌْقٔ ٠ؼًّ ثَجت ا٤عٙيح اٌلاف١ٍخ. ِٚؤٌّخ
 .ا٤وَغ١ٓ إٌٝ اٌلَ

 
 
 

 
 ٠ؾًّ اٌلَ. ٚاٌىوث١٘ٛلهاد اٌجوٚر١ٕبد ِغ اٌلَ رغن٠خ ا٤ِؼبء .مٌه٠ؼبٌظ ٚ اٌطؼبَ ٠أفن اٌّؼلح

 اٌْقٔ فٟ. اٌى١ٍز١ٓ إٌٝ ِٓ اٌغَُ إٌفب٠بد أ٠ضب ٠ؾًّ اٌلَ. فلا٠ب اٌغَُ إٌٝ اٌّٛاك اٌغنائ١خ
٘نٖ  اٌَبئً ِغ. اٌلَ اٌيائلح ِٓ ٚاٌَٛائً اٌََّٛ إىاٌخ أُٙ. رٕظ١ف اٌلَاٌى١ٍز١ٓ اٌؼبكٞ، ٚ
 .اٌجٛي أٔٙب رفوى صُ ٕ٘بن ِٓ. إٌٝ اٌّضبٔخ ٠ن٘ت اٌّقٍفبد

 
 
 

٤ْ و١ٍز١ٙب لا رؼًّ ثؼل . ٚوبٔذ اٌَٛائً فٟ عَل٘ب ٌُ ٠ؼل ٠ّو ثٙب ػبكح. رٛلفذ و١ٍخ ِبهٞ
وبٔذ . ٌّلح فٌّ ٍٕٛاد، ٚوبْ ِبهٞ غ١ًَ اٌىٍٝ. ا٢ْ، أٙب فٟ ؽبعخ اٌٝ َِبػلح طج١خ

 .ائٍخ ٌٙب طج١جٙب ٌٍَّبػلح ِبهٞ ثَجت ٔٛػ١خ ػٍٝ ؽ١برٙبطٍجذ ع. ؽ١برٙب ٕؼجخ ٌٍغب٠خ
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The doctor said that her patient's only hope for a normal life was a transplant. A 

healthy kidney would give her many more years of life. A person really needs only one 

kidney. Nature, it seems, gives every person a spare. However, not just any kidney will 

do. There are different blood types and different kinds of cell types. The giver, or 

donor, and the receiver must match in blood and cell types. A member of a person's 

immediate family is the most likely kidney donor. So Chris and his brothers and sisters 

were tested. The whole family was sad because none of the immediate relatives could 

be donors. Where could they find a healthy kidney for marie how can you ask a 

stranger to have major surgery and give up a kidney everyone was doubtful about 

finding a donor. 

Then Mary said, 'test me' the doctor was skeptical because Mary and Marie are not 

blood relatives. They are related by marriage. However, to everyone's surprise, the 

test came back positive, Mary and Marie were a match in blood and cells types. Mary's 

kidney would probably work normally in Marie's body. The lab did more testing. It 

should be possible for Mary's kidney to work for Marie .  

Soon there were arrangements in a big Texas hospital. Mary and Marie would both be 

prepared for surgery. Marie would take special medicine so that her body would not 

reject a new kidney. The two women would check into the hospital at the same time. 

They would have operations in adjoining operating rooms. They would be anesthetized 

at the same time. In one room, surgeons would prepare Marie for new kidney. 

Meanwhile, in the other room, another team would remove one of Mary's healthy 

kidneys, and she would be close up. Mary would go to 'post-op' to recover under the 

watchful eyes of the nurses. Meanwhile, the doctor would sew Mary's healthy kidney 

into Marie. 

       The doctors would have to watch to see that it started to work. Then they would 

close up Marie and take her to post-op. 

In post-op Chris and nick saw Mary first. She was doing fine. Then the two men saw 

Marie. Even asleep from the anesthesia, Marie looked deter. Her skin looked pink and 

healthy. Only a few hours earlier she had looked gray. It seemed that this gift would 

make a difference. If everything went along all right, Mary would be able to leave the 

hospital in three days. Marie could be there a week longer.  

                   

 

ِٚٓ ّأْ اٌىٍٝ . ٚلبي اٌطج١ت أْ اٌّو٠ض ٌٙب ا٤ًِ اٌٛؽ١ل ٌؾ١بح طج١ؼ١خ وبٔذ ػ١ٍّخ ىهع
اٌطج١ؼخ، . اٞ ّقٔ ٠ؾزبط ؽمب و١ٍخ ٚاؽلح فمط. ٕؾٟ ٠ؼط١ٙب ٍٕٛاد ػل٠لح أفوٜ ِٓ اٌؾ١بح
ٕ٘بن . اٌىٍٝ اٌم١بَ ثِٗٚغ مٌه، ٌٓ ِغوك أٞ . ػٍٝ ِب ٠جلٚ، ٠ٚؼطٟ وً ّقٔ ػٍٝ رغ١ٕت

اٌّبٔؼ، أٚ اٌغٙبد اٌّبٔؾخ، ٚاٌّزٍمٟ ٠غت أْ . أٔٛاع ِقزٍفخ اٌلَ ٚأٔٛاع ِقزٍفخ ِٓ أٔٛاع اٌقلا٠ب
ٚلبي ػضٛ ِٓ ػبئٍخ اٌْقٔ اٌفٛهٞ ٘ٛ اٌغٙخ اٌّبٔؾخ اٌىٍٝ . رزطبثك فٟ اٌلَ ٚأٔٛاع اٌقلا٠ب

٠غ أفواك ا٤ٍوح ؽي٠ٓ ٤ْ أ٠ب ِٓ وبْ عُ. ٌنٌه رُ افزجبه وو٠ٌ ٚأّمبئٗ ّٚم١مبرٗ. ػٍٝ ا٤هعؼ
ؽ١ش ٠ّىُٕٙ اٌؼضٛه ػٍٝ اٌىٍٝ ٕؾ١خ ٌّبهٞ و١ف . ألبهة فٛهٞ ٠ّىٓ أْ رىْٛ اٌغٙبد اٌّبٔؾخ

٠ّىٕه أْ رطٍت غو٠جب أْ ٠ىْٛ ػ١ٍّخ عواؽ١خ وجوٜ ٚاٌزقٍٟ وبْ اٌغ١ّغ اٌىٍٝ اٌّْىٛن ف١ٗ 
 .ؽٛي اٌؼضٛه ػٍٝ اٌّبٔؾخ

 

ٚرزؼٍك ٘نٖ . اٌطج١ت ِزْىىب ٤ْ ِو٠ُ ِٚبهٞ ١ٌَذ ألبهة اٌلَوبْ ' افزجبه ٌٟ'صُ لبٌذ ِبهٞ، 
 ه٠ُِٚغ مٌه، ٌّفبعأح اٌغ١ّغ، ٚعبء الافزجبه ِوح أفوٜ إ٠غبث١خ، ٚوبٔذ َ. ػٓ طو٠ك اٌيٚاط

هثّب اٌؼًّ ثْىً طج١ؼٟ فٟ اٌغَُ  ه٠ٍُٛف اٌىٍٝ َ. فٟ اٌلَ ٚأٔٛاع اٌقلا٠ب ِزمبهثبدِٚبهٞ 
٠ٕٚجغٟ أْ ٠ىْٛ ِٓ اٌّّىٓ ٌّو٠ُ اٌىٍٝ ٌٍؼًّ ِٓ أعً . ٚٓفؼً اٌّقزجو ِي٠ل ِٓ اٌفؼ. ِبهٞ
 .ِبهٞ

 

١ٍزُ إػلاك ِو٠ُ ِٚبهٞ ػٍٝ ؽل ٍٛاء . لو٠جب وبٔذ ٕ٘بن رور١جبد فٟ َِزْفٝ رىَبً وج١وح
اْ ِبهٞ رٕبٚي اٌلٚاء اٌقبٕخ ثنٌه اٌزٟ ِٓ ّأٔٙب أْ عَل٘ب ١ٌٌ هفض اٌى١ٍخ . ٌؼ١ٍّخ عواؽ١خ

١ٍىْٛ ٌل٠ُٙ ػ١ٍّبد فٟ غوف . فٟ اٌَّزْفٝ فٟ ٔفٌ اٌٛلذاٌّوأربْ ٍٛف رؾمك . اٌغل٠لح
فٟ غوفخ ٚاؽلح، فئْ اٌغواؽ١ٓ إػلاك . فئٔٙب ٍزىْٛ رقل٠و فٟ ٔفٌ اٌٛلذ. اٌؼ١ٍّبد اٌّغبٚهح
ٚفٟ اٌٛلذ ٔفَٗ، فٟ اٌغوفخ ا٤فوٜ، ٚفو٠ك آفو إىاٌخ ٚاؽلح ِٓ اٌى١ٍز١ٓ . ِبهٞ ٌى١ٍخ عل٠لح

لاٍزوكاك رؾذ ' ثؼل اٌؼ١ٍّخ'ِبهٞ ١ٍن٘ت اٌٝ . رِٝبهٞ ٕؾ١خ، ٚأٔٙب ٍٛف رىْٛ لو٠جخ ػ
 .ٚفٟ اٌٛلذ ٔفَٗ، فئْ اٌطج١ت ف١بطخ اٌىٍٝ ِبهٞ ٕؾٟ فٟ ِبهٞ. أػ١ٓ ِٓ اٌّّوضبد

 

ؽزٝ ِبهٞ ٚإطؾبثٙب إٌٝ ثؼل  عوػ صُ أٔٙب ٍزغٍك. فئْ ا٤طجبء ٌّْب٘لح ١ٌوٜ أٔٗ ثلأ اٌؼًّ
. اٌؼ١ٍّخ

. صُ هأٜ اٌوع١ٍٓ ِبهٞ. وبٔذ ثق١و. ٞ ا٤ٌٚٝفٟ ِوؽٍخ ِب ثؼل اٌّوعغ وو٠ٌ ١ٔٚه هأٜ ِبه
فٟ ٚلذ ٍبثك ثضغ . ثلا ثْورٙب اٌٛهكٞ ٕٚؾ١خ. ع١لحؽزٝ إٌَٛ ِٓ اٌزقل٠و، ثلا ِبهٞ 
إما وبْ وً ّٟء م٘ت . ٚثلا أْ ٘نٖ اٌٙل٠خ ٍٛف رؾلس فولب. ٍبػبد فمط وبٔذ لل ثلد هِبك٠خ

ِبهٞ . فٝ فٟ غضْٛ صلاصخ أ٠بَػٍٝ طٛي وً اٌؾك، أْ ِو٠ُ رىْٛ لبكهح ػٍٝ ِغبكهح اٌَّزِ
 .٠ّىٓ أْ ٠ىْٛ ٕ٘بن فٟ ا٤ٍجٛع ٌفزوح أطٛي
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The doctors would have to check on Mary's transplanted kidney several times a day. They 

wanted to make sure that Marie's body was not rejecting it. Mary left the hospital on the 

fourth day. Marie came home only one day later. It was a miracle. 

Now Marie can eat and drink anything. She can go where she wants to go. She has her 

life back, thanks to her incredibly generous sister-in-law, Mary. 

Mary is back with her family, and Marie is back with hers. Mary's two kidneys are both 

working well. Furthermore, there is now a special relationship between the two sisters-

in-law. They are related by much more than marriage.  

أُٙ ٠و٠لْٚ اٌزأول ِٓ أْ اٌغَُ ِبهٞ ٌُ . اٌّيهٚػخ ػلح ِواد فٟ ا١ٌَٛ و١ٍخ ِوٞ ٠فؾْٖٛفئْ ا٤طجبء 
وبٔذ . عبء ِبهٞ إٌّيي فٟ ٚلذ لاؽك ٠َٛ ٚاؽل فمط. ِو٠ُ غبكه اٌَّزْفٝ فٟ ا١ٌَٛ اٌواثغ. ٠ىٓ هفضٗ

. ِؼغيح
ٌل٠ٙب ؽ١برٙب ِوح . أٔٙب ٠ّىٓ أْ رن٘ت ؽ١ش رو٠ل اْ رن٘ت. ٞءا٢ْ ٠ّىٓ أْ ِبهٞ رأوً ٚرْوة أٞ ُ

. أفوٜ، ٚمٌه ثفضً ٌٙب ٍق١خ ثْىً لا ٠ٖلق ّم١مخ فٟ اٌمبْٔٛ، ِبهٞ
ِبهٞ اص١ٕٓ ِٓ اٌى١ٍز١ٓ ػٍٝ ؽل ٍٛاء رؼًّ . ِو٠ُ ٘ٛ اٌؼٛكح ِغ ػبئٍزٙب، ِٚبهٞ ٘ٛ اٌؼٛكح ِغ هارجٙب

رورجط ِٓ . لخ فبٕخ ث١ٓ اص١ٕٓ ِٓ ا٤فٛاد فٟ اٌمبْٔٛٚػلاٚح ػٍٝ مٌه، ٕ٘بن ا٢ْ ٚعٛك ػلا. ثْىً ع١ل
 .لجً أوضو ثىض١و ِٓ اٌيٚاط
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Connecting next door 

 غوفزبْ ِزٍٖزبْ

Adjoining(adjective) 

 (اٌٖفخ) ِزًٖ

To put to sleep with medicine 

 رقل٠و ّقٔ ػٓ طو٠ك اٌلٚاء 

To anesthetize(verb) 

 ...رقل٠و(فؼً)

Not naturally by machine 

 ٕٕبػٟ ١ٌٌ طج١ؼٟ ٠زُ ثٛاٍطخ اٌٗ

Artificially(adverb) 

 (ظوف)ِٖطٕغ 

To be a relative 

 أْ ٠ىْٛ أؽل ا٤لبهة

To be related(verb) 

 (فؼً) ِٓ الالبهة

A body organ where body liquids are held 

 ػضٛ فٟ اٌغَُ ؽ١ش ٠ؾزغي اٌَٛائً اٌغَُ 

A bladder(noun) 

 اٌّضبٔخ (اٍُ)

A starch or a sugar in food 

 إٌْب أٚ اٌَىو فٟ اٌطؼبَ

A carbohydrate(noun) 

 اٌىوث١٘ٛلهاد(اٍُ)

A blood-cleaning system for people whose kidneys do not work well 

 ٔظبَ اٌزٕظ١ف اٌلَ ٥ٌّقبٓ اٌن٠ٓ لا رؼًّ ثْىً ع١ل اٌىٍٝ

Dialysis(non-count noun) 

 غ١ًَ اٌىٍٝ(اٍُ غ١و ِؼلٚك)

To push out (of the body) 

 (ِٓ اٌغَُ)ػٍٝ طوك 
To excrete(verb) 

 ػٍٝ إفواى(فؼً)

A liquid 

 اٌَبئً

A fluid(noun) 

 اٌَبئً(اٍُ)

Not identical 

 ٌُ رىٓ ِزطبثمخ

Fraternal(adjective) 
 الافٛح( ٕٚف)

Loving not selfish 

 اٌّؾجخ لا أٔب١ٔخ

Generous(adjective) 

 ٍقٟ(اٌٖفخ)

Exactly the same 

 ثبٌضجط ٔفٌ

Identical(adjective) 

 ِطبثك(اٌٖفخ)

Hard to believe 

 ِٓ اٌٖؼت أْ ٖٔلق

Incredibly(adverb) 

 لا ٠ٖلق(ظوف)

Inside within the body 

 كافً كافً اٌغَُ

Internal(adjective) 

 اٌلاف١ٍخ(اٌٖفخ)

A body organ that removes waste from blood 

 ػضٛ فٟ اٌغَُ اٌزٟ ري٠ً إٌفب٠بد ِٓ اٌلَ

A kidney(noun) 

 اٌىٍٝ(اٍُ)

A happening that cannot be explained easily  

 ٚ٘ٛ ؽلس لا ٠ّىٓ رف١َوٖ ثٌَٙٛخ

A miracle(noun) 

 ِؼغيح(اٍُ)

A part of the body with one job to do  

 عيء ِٓ اٌغَُ ِغ ٚظ١فخ ٚاؽلح ٌٍم١بَٕٚ٘بن 

An organ(noun) 

 عٙبى(اٍُ)
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A food such as meat cheese or eggs 

 اٌغنائ١خ ِضً اٌغجٓ اٌٍؾَٛ أٚ اٌج١ض

A protein(noun) 

 اٌجوٚر١ٓ(اٍُ)

To cause a liquid to move though pipes 

 أْ ٠زَجت فٟ اٌَبئً ٌزؾو٠ه اٌوغُ ِٓ أٔبث١ت

To pump(verb) 

 ضـ إٌٝ(فؼً)

To throw away to refuse to use 

 ٌوِٟ ثؼ١لا فٟ هفض اٍزقلاَ

To reject(verb) 

 ٌوفض(فؼً)

To stop working 

 ٌٍزٛلف ػٓ اٌؼًّ

To shut down(verb) 

 لاغلاق(فؼً)

A brother or sister 

 أؿ أٚ أفذ

A sibling(noun) 

 ٚ ا٤فٛاد ا٤فٛح(اٍُ)

Not willing to believe that something will happen 

 ١ٌٌ ػٍٝ اٍزؼلاك ٌلاػزمبك ثأْ ١ّئب ِب ١ٍؾلس

Skeptical(adjective) 

 اٌّزْىىْٛ(اٌٖفخ)

An extra one of something 

 ٚاؽل إضبفٟ ِٓ ّٟء

A spare(noun) 

 اٌغ١به(اٍُ)

The body organ that accepts food 

 أػضبء عَُ الأَبْ اٌنٞ ٠مجً اٌطؼبَ

To stomach(noun) 

 اٌّؼلح إٌٝ(اٍُ)

An operation in which doctors try to fix a medical problem 

 ػ١ٍّخ ف١ٙب ا٤طجبء فٟ ِؾبٌٚخ ٦ٕلاػ ِْىٍخ طج١خ

Surgery(non-count noun) 

 اٌغواؽخ(اٍُ غ١و ِؼلٚك)

A person's organ that is put into the body of another person to replace one that isn't working 

 عٙبى اٌْقٔ اٌنٞ ٠زُ ٚضؼٗ فٟ عَُ ّقٔ آفو ١ٌؾً ِؾً ٚاؽل ٘ٛ أْ لا رؼًّ

A transplant(noun) 

 ػ١ٍّخ ىهع(اٍُ)

Three children born of one mother at the same time  

 صلاصخ أطفبي ٌٚلٚا ِٓ أَ ٚاؽلح فٟ ٔفٌ اٌٛلذ

Triplets (plural noun) 
 صلاصخ رٛائُ

Liquid waste from a human body 

 إٌفب٠بد اٌَبئٍخ ِٓ عَُ ا٦َٔبْ

 

Urine(non-count noun) 

 اٌجٛي(اٍُ غ١و ِؼلٚك)


